

強積金 15周年 積金局推出新書《退休保障之路》

強制性公積金（強積金）制度於今年12月便運作了15年。強制性公積金計劃管理局（積金局）特意編寫新書《退休保障之路》，扼述香港以至世界各地在退休保障制度方面的趨勢與發展，亦闡述了香港退休保障和強積金制度的發展，希望加深市民認識強積金制度在退休保障方面所扮演的角色。

香港與其他許多發達經濟體系一樣，人口持續老化。如何確保退休人士維持合理的生活水平，是各地政府必須面對的一項重大議題。積金局希望《退休保障之路》一書能為所有關注退休保障的讀者帶來一些實用資料和一點啟發。

《退休保障之路》備有[中文](#)及[英文](#)版本，已上載至[積金局網站](#)，歡迎公眾下載並細閱內容。

MPFA new book *Towards Retirement Security* to mark the 15th anniversary of the MPF

This December, the Mandatory Provident Fund (MPF) System will have been in operation for 15 years. The Mandatory Provident Fund Schemes Authority (MPFA) has published a book titled *Towards Retirement Security*, which reviews trends and developments in retirement protection systems in Hong Kong and the world. The MPFA hopes the book will deepen the public's understanding of the role of the MPF System in Hong Kong's overall retirement protection framework.

Hong Kong, like many other developed economies, has an ageing population, and that ensuring a reasonable standard of living after retirement for the entire population is a major item on the agenda of many governments. The MPFA hopes that the book will provide useful information and insights for everyone who is concerned with the issue of retirement protection.

Towards Retirement Security is available in both [Chinese](#) and [English](#) versions. The online versions are available on the [MPFA website](#). Members of the public are welcome to download and read the book.